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PROTOKÓŁ NR IX/2024 

Z IX SESJI RADY MIEJSKIEJ W LIPNIE 

 

z dnia 30 grudnia 2024 roku 

 

Na 15 osobowy skład Rady, w sesji uczestniczyło 14 radnych, co stanowi 93% ogółu Rady. 

 

 lista obecności – załącznik nr 11 

 

Sesja odbywała się w Urzędzie Miejskim w Lipnie, Plac Dekerta 8.  

Rozpoczęła się o godz. 10:00 – zakończyła o godz. 11:20 

Wypowiedzi uczestniczących w sesji na podstawie zapisu z systemu eSesja (napisy stworzone                      

do filmów z obrad sesji Rady Miejskiej w Lipnie) 

Protokół sporządził : Krzysztof  Derwiński 

 

Ad. pkt. 1 - a 

 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - przywitał wszystkich przybyłych na 

obrady IX sesji Rady Miejskiej w Lipnie. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co 

stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

Ad. pkt. 1 – b 

 

Ustalenie porządku obrad 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) ustalenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z VIII sesji RM, 

2. Projekty uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2024 rok; 

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2024– 

2028; 

c) w sprawie uchwalenia planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych na lata 2025-2028; 

d) zmieniająca Uchwałę Nr VI/38/2019 Rady Miejskiej w Lipnie z dnia 27 marca 2019 roku 

w sprawie nadania nazw istniejącym drogom wewnętrznym; 

e) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie jednej drugiej udziału w nieruchomości gruntowej 

zabudowanej budynkiem mieszkalnym oraz budynkiem niemieszkalnym oznaczonym jako 

działka nr 81/3 oraz działki niezabudowanej stanowiącej dojazd o numerze ewidencyjnym 
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działki 81/2 położone w Lipnie obręb Nr 14 przy ulicy 3 Maja, stanowiącej w ½ własność 

osoby fizycznej i w jednej drugiej Gminy Miasta Lipna; 

f) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej zabudowanej budynkami 

transportu i łączności oznaczonym jako działka Nr 81/1 położonej w Lipnie obręb Nr 14 przy 

ulicy 3 Maja, stanowiącej własność osoby fizycznej. 

3. Uchwalenie budżetu miasta Lipna na 2025 rok: 

a) wystąpienie Burmistrza Miasta Lipna w sprawie projektu budżetu, 

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

c) opinie komisji Rady Miejskiej, 

d) dyskusja, 

e) projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miasta Lipna na 2025 r., 

f) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 

Lipna na lata 2025–2028. 

4. Zakończenie obrad IX sesji RM 

 

Ad. pkt. 1 - c 

 

Przyjęcie protokołu z VIII sesji RM 

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z VIII sesji RM. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego zdjęcia punktu z porządku obrad.  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska 

Wiesława, Spisz Małgorzata, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Rykowski Marcin 

 

Rada 14 głosami ZA przyjęła protokół z VIII sesji RM. 

 

Ad. pkt. 2-a 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2024 rok 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zmiany w budżecie miasta Lipna w 2024 zgodnie z załącznikiem nr 1. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  
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Głosowano w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2024 rok. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2024 

rok.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska 

Wiesława, Spisz Małgorzata, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Rykowski Marcin 

 

Rada 14 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR IX/45/2024 

jak w załączniku nr 1 

 

Ad. pkt. 2-b 

 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2024– 

2028 

 

Skarbnik Miasta - Mariola Michalska – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2024– 2028 

zgodnie z załącznikiem nr 2. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasta Lipna na lata 2024– 2028. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasta Lipna na lata 2024– 2028. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska 

Wiesława, Spisz Małgorzata, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Rykowski Marcin 

 

Rada 14 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR IX/46/2024 

jak w załączniku nr 2 

 

Ad. pkt. 2-c 

 

w sprawie uchwalenia planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych na lata 2025-2028 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński -  przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie uchwalenia planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych na lata 2025-2028 zgodnie z załącznikiem nr 3. 

 

Radny Grzegorz Koszczka - Ja nie mam pytania, tylko bardziej sugestię, bo tutaj Pan Burmistrz 

powiedział, że to jest takie wstępne założenie, że to się po prostu modyfikuje. Polecam uwadze 

ulicę Skępską. Również chodzi o kanalizację. 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński -  Skępska i chyba tutaj mamy wodociągi na razie 

jest tutaj w tym planie przewidziany do wymiany. Skępska to pewnie tak jak tutaj, to pewnie 

razem ze starostą? Przy budowie drogi, stąd odtworzenie drogi jest największym kosztem w 

całości tej inwestycji. Samo wybudowanie kanalizacji jest dużym kosztem, ale do tego jeszcze, 

jak dojdzie odtworzenie drogi, to on podwaja ten koszt od razu. Ale będziemy też mieć to na 

uwadze, także mówię, to jest również dynamicznie się rozwijamy. 

 

Radny Wojciech Maciejewski - Ja chciałem zapytać, bo pan inżynier mówił na komisji też o 

ulicy Ekologicznej, że tam jest jakiś problem. To też będzie brane pod uwagę, czy to tak 

naprawdę dopiero później? 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński -  Jeżeli chodzi o ulicę Ekologiczną, to akurat nie 

do końca jest naszym problemem, tak jak  wcześniej mówiłem na komisjach, to jest oddzielnie. 

Ten system kanalizacji deszczowej, bo tu mówimy o kanalizacji deszczowej, bo kanalizacja 

sanitarna tam w miarę dość dobrze funkcjonuje. Jeżeli chodzi o system kanalizacji deszczowej, 

ona tylko z terenów, no nienależących do miasta ta woda spływa. I tutaj no pewnie rozmawiali 

kiedykolwiek tam z prezesami spółdzielni jednej czy drugiej i wtedy ewentualnie coś byśmy 

mogli zadziałać. Ale to mówię, to jest problem poza nami. Bo to jest tak jak każdy ze swojego 

jakby takiego domku jednorodzinnego, to każdy sam się martwi, jak ma odprowadzić tą wodę 

deszczową. Tu mówimy o wodzie deszczowej, a tutaj mówimy o systemie sanitarnym i 

wodociągowym, bo tutaj jeżeli spółka nie zajmuje się wodami deszczowymi, tylko już tym się 

zajmuje gmina miasta Lipno. 
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Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej. 

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2025-2028. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie uchwalenia planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2025-2028. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska 

Wiesława, Spisz Małgorzata, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Rykowski Marcin 

 

Rada 14 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR IX/47/2024 

jak w załączniku nr 3 

 

Ad. pkt. 2-d 

 

zmieniającej Uchwałę Nr VI/38/2019 Rady Miejskiej w Lipnie z dnia 27 marca 2019 roku 

w sprawie nadania nazw istniejącym drogom wewnętrznym 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński -  przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały 

zmieniającej Uchwałę Nr VI/38/2019 Rady Miejskiej w Lipnie z dnia 27 marca 2019 roku w 

sprawie nadania nazw istniejącym drogom wewnętrznym zgodnie z załącznikiem nr 4. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej. 

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr VI/38/2019 Rady Miejskiej 

w Lipnie z dnia 27 marca 2019 roku w sprawie nadania nazw istniejącym drogom 

wewnętrznym. 

Wyniki głosowania imiennego zmieniającej Uchwały Nr VI/38/2019 Rady Miejskiej w Lipnie z 

dnia 27 marca 2019 roku w sprawie nadania nazw istniejącym drogom wewnętrznym. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  
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ZA (14): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska 

Wiesława, Spisz Małgorzata, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Rykowski Marcin 

 

Rada 14 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR IX/48/2024 

jak w załączniku nr 4 

 

Ad. pkt. 2-e 

 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie jednej drugiej udziału w nieruchomości gruntowej 

zabudowanej budynkiem mieszkalnym oraz budynkiem niemieszkalnym oznaczonym 

jako działka nr 81/3 oraz działki niezabudowanej stanowiącej dojazd o numerze 

ewidencyjnym działki 81/2 położone w Lipnie obręb Nr 14 przy ulicy 3 Maja, stanowiącej 

w ½ własność osoby fizycznej i w jednej drugiej Gminy Miasta Lipna 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński - poprosił Radę o zgodę na przedstawienie 

uzasadnień do niniejszego i następnego projektu uchwały, które dotyczą tej samej 

nieruchomości i przedstawił uzasadnienie do projektu uchwał w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie jednej drugiej udziału w nieruchomości gruntowej zabudowanej budynkiem 

mieszkalnym oraz budynkiem niemieszkalnym oznaczonym jako działka nr 81/3 oraz działki 

niezabudowanej stanowiącej dojazd o numerze ewidencyjnym działki 81/2 położone w Lipnie 

obręb Nr 14 przy ulicy 3 Maja, stanowiącej w ½ własność osoby fizycznej i w jednej drugiej 

Gminy Miasta Lipna oraz w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

zabudowanej budynkami transportu i łączności oznaczonym jako działka Nr 81/1 położonej w 

Lipnie obręb Nr 14 przy ulicy 3 Maja, stanowiącej własność osoby fizycznej zgodnie z 

załącznikami nr 5 i nr 6. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej. 

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie jednej drugiej 

udziału w nieruchomości gruntowej zabudowanej budynkiem mieszkalnym oraz budynkiem 

niemieszkalnym oznaczonym jako działka nr 81/3 oraz działki niezabudowanej stanowiącej 

dojazd o numerze ewidencyjnym działki 81/2 położone w Lipnie obręb Nr 14 przy ulicy 3 Maja, 

stanowiącej w ½ własność osoby fizycznej i w jednej drugiej Gminy Miasta Lipna. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie wyrażenia zgody na nabycie jednej drugiej udziału w 

nieruchomości gruntowej zabudowanej budynkiem mieszkalnym oraz budynkiem 

niemieszkalnym oznaczonym jako działka nr 81/3 oraz działki niezabudowanej stanowiącej 
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dojazd o numerze ewidencyjnym działki 81/2 położone w Lipnie obręb Nr 14 przy ulicy 3 Maja, 

stanowiącej w ½ własność osoby fizycznej i w jednej drugiej Gminy Miasta Lipna. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska 

Wiesława, Spisz Małgorzata, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Rykowski Marcin 

 

Rada 14 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR IX/49/2024 

jak w załączniku nr 5 

 

Ad. pkt. 2-f 

 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej zabudowanej 

budynkami transportu i łączności oznaczonym jako działka Nr 81/1 położonej w Lipnie 

obręb Nr 14 przy ulicy 3 Maja, stanowiącej własność osoby fizycznej 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej. 

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

gruntowej zabudowanej budynkami transportu i łączności oznaczonym jako działka Nr 81/1 

położonej w Lipnie obręb Nr 14 przy ulicy 3 Maja, stanowiącej własność osoby fizycznej. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

zabudowanej budynkami transportu i łączności oznaczonym jako działka Nr 81/1 położonej w 

Lipnie obręb Nr 14 przy ulicy 3 Maja, stanowiącej własność osoby fizycznej. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska 

Wiesława, Spisz Małgorzata, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Rykowski Marcin 
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Rada 14 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR IX/50/2024 

jak w załączniku nr 6 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski – zarządził dwie minuty przerwy, po której 

wznowiono obrady sesji Rady Miejskiej w Lipnie.  

 

Ad. pkt. 3-a 

 

wystąpienie Burmistrza Miasta Lipna w sprawie projektu budżetu 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski – Mamy wystąpienie burmistrza miasta 

Lipna w sprawie projektu budżetu. O omówienie projektu budżetu poproszę Pania Skarbnik, 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta - Uchwała z dnia 30 grudnia 2024 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu na 2025 została przedstawiona po dodaniu autopoprawek, w którym 

zwiększono dochody i wydatki o 125 tysięcy złotych w związku ze zmianą harmonogramu 

przedsięwzięcia Ciepłe Mieszkanie dokonanego przez Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska. Przez to zwiększyliśmy dochody o 125 tysięcy, wydatki i też ulegają zmianie 

przedsięwzięcia. Ponadto, jeżeli chodzi o autopoprawki, zmieniliśmy zgodnie z sugestiami 

Regionalnej Izby Obrachunkowej wyrażonej w opinii. Zmieniliśmy §14 uchwały, gdzie 

paragraf otrzymuje brzmienie. Upoważnia się Burmistrza Miasta Lipna do zaciągania kredytów 

i pożyczek oraz emisji papierów wartościowych do wysokości poszczególnych limitów 

określonych w §13 uchwały. Ustala się łączną kwotę dochodów na 2025 rok w wysokości 

96688117,88 zł. Z czego dochody bieżące 88414230,88 zł. Dochody majątkowe 8273887 zł.  

Dokonano również uporządkowania zmiany rozdziału klasyfikacji budżetowej. Tu 

mieliśmy kwotę 50 zł, wpływy z opłaty produktowej. Były w rozdziale zaplanowane 920, §0 

400. Wkładamy to do rozdziału 758 14, §0 94. Wydatki budżetowe wynoszą 96688117,88 zł. I 

wydatki zwiększają się o 125 tysięcy złotych. Bieżące wynoszą 82891480,80 zł. Zwiększają się 

o 110 tysięcy złotych. Są to wydatki związane ze spłatą wierzytelności, które jednostka 

samorządu terytorialnego nabyła w wyniku spadku po zmarłej osobie. W klasyfikacji 

budżetowej mamy te środki w rozdziale 750 95, §45 90. Wydatki majątkowe wynoszą 

13796637 zł i dokonano tutaj przesunięć między działami klasyfikacji budżetowej w wydatkach 

majątkowych. Zakup budynku mieszkalnego, tutaj zmieniła się tylko nazwa zadania.  

Wykreśliliśmy wielorodzinnego 300 tysięcy złotych, przebudowa dróg w mieście 600 

tysięcy złotych, zmniejszyliśmy o 100 tysięcy złotych, a system opłat w mieście 300 tysięcy 

złotych został zwiększony o 100 tysięcy złotych, budowa budynku usługowo-garażowego.  

Zmniejszyliśmy wydatki o 220 tysięcy, wynoszą 320 tysięcy. Zapewnienie dostępności 

lipnowskich szkół podstawowych dla osób ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi wraz z 

budową bieżni tartanowej stanowiącą edukacyjną bazę sportową 2155539. Zwiększone są 

wydatki o 100 tysięcy złotych. I tutaj zmniejszyliśmy, zmieniliśmy paragraf klasyfikacji 

budżetowej z 60 na 50, z 60 50 na 65 80. Wydatki inwestycyjne dotyczące obiektów 

zabytkowych. Termomodernizacja ratusza miejskiego w Lipnie 650 tysięcy i renowacja 
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pomnika świętego Antoniego wraz z wejściem i ogrodzeniem [niezrozumiałe] 365 tysięcy 

złotych. Wydatki majątkowe stanowią 14% wydatków ogółem.  

Wydatki związane z oświatą i wychowaniem 42,31% zł, wynoszą 40894904,88 zł. 

Wydatki na kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego oraz kulturę fizyczną 5479000 zł, co 

stanowi około 6% wydatków ogółem. Pomoc społeczna 22720016 zł, 24%. Gospodarka 

komunalna i ochrona środowiska 13214841, to jest około 14%. I dotacje udzielone z budżetu 

miasta 8953214, około 10% wydatków ogółem.  

 

Ad. pkt. 3-b 

 

opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej 

 

Paweł Banasik - Burmistrz Miasta Lipna – przedstawił opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej 

zgodnie z załącznikami nr 7 i nr 8. 

 

Ad. pkt. 3-c 

opinie komisji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że wszystkie komisje Rady 

Miejskiej w Lipnie pozytywnie zaopiniowały projekty uchwał w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Miasta Lipna na 2025 r. oraz w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasta Lipna na lata 2025–2028. 

 

Ad. pkt. 3-d 

d y s k u s j a 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski -  otworzył dyskusję dotyczącą uchwalenia 

budżetu miasta Lipna na 2025 rok. 

 

Radna Małgorzata Bonowicz - Panie Przewodniczący, Szanowna Rado. Ja mam pytanie do, 

właściwie prośbę do Pana inżyniera. Mieszkańcy z Armii Krajowej proszą o zabezpieczenie 

pozostałej zieleni miejskiej obok nowo powstało, wybudowanego parkingu i prośba jest o 

słupki. A z mojej strony, bo wiem, że będzie zagospodarowana zieleń, a z mojej strony to jeżeli 

już słupki, to nie takie żółte, tylko ładne parkowe. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski -  Szanowni Państwo, ja bym prosił o 

pytania dotyczące budżetu. Dobrze? 

 

Radny Wojciech Maciejewski - To ja może tylko powiem to co zwykle zdarzało mi się mówi 

przy okazji uchwalania budżetu, że każdy budżet na nowy rok ma taki charakter wirtualny, czyli 

jest takim planem pracy wydatków, z których Pan Burmistrz, Pan Skarbnik przede wszystkim 

może, na tym może działać. Ale ja mam pytanie w związku z tym, co już mówiłem na Komisji 

Finansów, bo wchodzi nowa ustawa dotycząca tej obrony cywilnej, czy ochrony, obrony 

terytorialnej. I w związku z tym takie pytanie, bo jeżeli to jest plan wydatków na przyszły rok, 
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to jeżeli ta ustawa wejdzie w życie i będzie już można jakieś pieniądze wydawać, choćby na 

przykład na budowę jakiegoś schronu, czy ćwiczenia na przykład samorządu, tak? Czy w ogóle 

urzędu miasta, to w jaki sposób to może być realizowane? Czy my dostaniemy jakąś dotację, 

czy to będzie na takiej zasadzie, że część pieniędzy będziemy musieli dodawać do tych 

dodatków? To takie pytanie tylko do Pani może skarbnik. Nie będzie wydawać?  

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta - To znaczy, jeżeli chodzi o środki dotyczące obrony 

cywilnej, to nie jest to nasze zadanie własne, to jest zadanie powiatu. U nas w budżecie mamy 

na 2025 rok przewidziane 1200 złotych, więc jeżeli to wejdzie ustawa, to myślę, że otrzymamy 

dotację, bo to właściwie jest zadanie zlecone i właściwie to jest zadanie wojewody. Więc jeżeli 

gmina będzie musiała coś realizować, to mam nadzieję, że dostaniemy na to środki. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Ja mam też pytanie do Pani Skarbnik. Tak jak na Komisji 

Budżetowej rozmawialiśmy, proponowałem, żeby zwiększyć na te konkursy dotyczące kultury, 

żeby przenieść z rezerwy tą kwotę. Sprzeciwu nie było innych radnych. Pani mówiła, że 

sprawdzi, czy jest to możliwe, bo już była opinia RIO i chciałem się dowiedzieć, co się stało, 

że to nie zostało dotknięte? 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta - To nie to, że nie zostało dotknięte. Ja oczywiście 

dzwoniłam, kontaktowałam się z Regionalną Izbą Obrachunkową. No i zadano mi pytanie, czy 

to jest zadanie niezbędne do naszych finansów.  Zasugerowano, żeby jeżeli chcemy zwiększyć 

środki na dotacje dla kulturę, czy kulturę związaną z kulturą fizyczną, czy dziedzictwem 

narodowym, żeby to zrobić na następnej sesji, ale ze środków zmniejszając jakieś wydatki 

bieżące. Nie ruszając na ten dzień rezerwy celowej i ogólnej.  

 

Paweł Banasik - Burmistrz Miasta Lipna – Ja jeszcze może dodam, bo rezerwa jest tu określona 

pewną wysokością wynikającą z budżetu. I tutaj rzeczywiście, tak jak powiedziała Pani 

Skarbnik, po sugestii Regionalnej Izby Obrachunkowej, że te pieniądze, jeżeli chodzi o 5 

tysięcy, to rzeczywiście znajdziemy, znajdziemy w kolejnym budżecie. Gdzieś będziemy 

szukać, żeby po prostu, żeby uzupełnić tą sugestię Pana radnego. Jeżeli rzeczywiście wyrazi na 

to zgodę pozostała część rady.  

A jeżeli chodzi o rezerwy, czy jest to ogólna, czy kryzysowa rezerwa, ja bym wolał, 

żeby one po prostu zostały, bo tak jak przed chwilą powiedział Pan radny. Może nie wirtualny, 

bo my w pewnych, w pewnych granicach znaczy, które są określone naszymi możliwościami 

jako miasta jesteśmy, poruszamy się cały czas. I tu, jeżeli mówimy, to zawsze podkreślam, że 

budżet Miasta Lipna zachowuje się jak taki żywy organizm, który po prostu, zresztą Państwo 

są tego świadomi, że na każdej sesji my ciągle dokonujemy pewnego rodzaju przesunięć, 

pewnego rodzaju, bo jeżeli przychodzą, one w trakcie roku będą przychodziły, pieniądze. 

Pojawią się jakieś nowe projekty, w których też będziemy na pewno będziemy aplikować i 

jeżeli się pojawią jakieś nowe pieniądze, no to będziemy, po prostu cały czas pracujemy na tym 

budżecie. I tutaj jeżeli chodzi o kwotę 5 tysięcy złotych, to myślę, że czy z jakiejś nadwyżki, 

czy którą też jestem przekonany, że za mijający rok będziemy, w przyszłym roku będziemy 

mieli to, będziemy mieli okazję, żeby po prostu, żeby to przeanalizować i przesunąć. 
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Radny Zbigniew Napiórski - Ja wtedy na komisji mówiłem o tej rezerwie, bo ta rezerwa, wiem, 

że ona jest uwarunkowana przepisami, ale tam są widełki. I wiem, że te 5 tysięcy by tych nie 

ruszyło, ale rozumiem. Cieszę się, że jest to wzięte pod uwagę. Przypomnieć chciałem tylko 

nowym radnym i mieszkańcom, że te 5 tysięcy to zrówna nam tą dotację do tego, co było kiedyś. 

A to było 5 czy 6 lat temu, bo pandemia wymusiła na nas to zmniejszenie, także nie chodzi o 

to, żeby ją zwiększyć, tylko żeby zrównać. A przez te lata inflacja i tak swoje zrobiła, także to 

tak symbolicznie na dzień dobry chciałem, żeby to nastąpiło. Cieszę się, że jest pozytywna 

deklaracja. No i tego będziemy się trzymać. Dobrze. I mam jeszcze jedno pytanie, jak mogę od 

razu. Nie wiem, czy mi umknęło, czy nie zauważyłem, budżet obywatelski, bo chyba w tym 

roku nie było i na przyszły rok tego też nie widzę w budżecie. 

 

Paweł Banasik - Burmistrz Miasta Lipna – Tak, ja do Pani Skarbnik też na to zwracałem uwagę, 

on będzie. Będzie na 2025 rok i tutaj też ta kwota myślę, że po nadwyżce, która się w ciągu 

roku się pojawi, na pewno będzie przeznaczona kwota na to, żeby ten budżet obywatelski zaczął 

w przyszłym roku funkcjonować. 

 

Radny Grzegorz Koszka - Mam pytanie do Pani Skarbnik. Dotyczy wieloletniej prognozy 

finansowej. Kiedy patrzę na cenzus czasowy, jest coraz bardziej chudy, czyli coraz bardziej 

krótki, co generalnie cieszy, ponieważ oznacza, że miasto staje się coraz mniej zadłużone, czyli 

okres spłat jakichkolwiek kredytów. To zaraz bardziej jest krótki, czyli zaraz zejdziemy do 

układu dwu czy trzyletniego. Czy to oznacza Pani Składnik, że mamy szansę pozyskiwać 

kredyty i wszelkiego rodzaju pożyczki? Chodzi mi tu o sytuację taką, kiedy będziemy 

aplikować o następne środki finansowe z programów unijnych, bo wiadomo ten wkład własny. 

Czy to oznacza, że ta sytuacja nam się poprawia? 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta - Znaczy tak, sytuacja nam się poprawiła, ponieważ 

wpłynęły większe udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych, zgodnie ze zmianą 

ustawy o dochodach samorządów terytorialnych. Jak już Państwo zauważyli, w budżecie nie 

ma subwencji oświatowej, nie ma subwencji celowych. Jest tylko jedna subwencja ogólna. Te 

środki otrzymaliśmy, w związku z tym zwiększone mamy udziały we wpływach w podatku 

dochodowym od osób fizycznych. Jeżeli chodzi o naszą sytuację, to jak zawsze powtarzam od 

lat, że jeżeli chodzi o zadłużenie, to nasze zadłużenie jest, nie mamy właściwie zadłużenia. Na 

dzień 31 grudnia 2024 będzie wynosiło 900 tysięcy złotych, które planujemy, 900 tysięcy 

złotych, które planujemy spłacić w 2026 roku. Być może wypracujemy nadwyżkę, tak jak to 

było w latach ubiegłych i spłacimy to w 2025 roku, ale u nas nie jest problemem zadłużenie, 

tylko problemem są wysokie wydatki bieżące, więc tutaj trzeba by było się pochylić, bo 

wskaźniki, które tutaj ujęte są w wieloletniej prognozie finansowej i możliwość zadłużenia się 

miasta dotyczy wydatków bieżących i dochodów bieżących. Więc tak jak nawet w opinii było 

wskazane, wydatki bieżące nie mogą być wyższe niż dochody bieżące. Muszą się równoważyć 

lub oczywiście być większe. Jeżeli są wyższe, to możemy sobie pozwolić na inwestycje. Tutaj 

właśnie z tych wydatków bieżących przeznaczamy na inwestycje około 5 milionów 600, więc 

to nie jest jakaś taka wysoka kwota na budżet 90 milionów złotych. Więc uważam, że trzeba 

tutaj szukać oszczędności w wydatkach bieżących. 
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Radny Grzegorz Koszka - Może humorystycznie, a może zwiększyć inwestycje? 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta - Żeby zwiększyć inwestycje musimy mieć pokrycie w 

budżecie. 

 

Paweł Banasik - Burmistrz Miasta Lipna – Będziemy mieli. Tak, ja poprawię Panią Skarbnik, 

bo Pani Skarbnik powiedziała, że planujemy spłatę 900 tysięcy na 2026 rok. Tak ją mamy 

zapisaną i w WPF-e i w tym my planujemy w przyszłym roku już ją spłacić, czyli w 2025 roku, 

bo my robimy co roku zawsze, jak Państwo zauważyli, że te, te spłaty, które mamy rozpisane 

na kolejne lata, my spłacamy rok wcześniej. I co chciałbym jeszcze zaznaczyć, ja się bardzo 

cieszę.  

Część z Państwa jest nowymi radnymi, część mam zaszczyt współpracować z wami już 

od kilku kadencji i doskonale wiecie, że pomimo tego, że było zapisane w budżetach w 

poprzednich latach, że były zapisane kredyty, my żeśmy się żadnym kredytem nie posiłkowali. 

Spłacaliśmy cały czas kredyty, obligacje, zadłużenie miasta Lipna i zeszliśmy rzeczywiście do 

kwoty 900 tysięcy złotych. Tam 200 tysięcy chyba z tytułu odsetek. I to jest nasze całe 

zadłużenie. Będziemy rzeczywiście się zastanawiali, bo chyba będzie takim grzechem 

pierworodnym, jeżeli rzeczywiście zejdziemy do kwoty, do zerowego zadłużenia, że nie 

będziemy się posiłkować żadnym kredytem i nie będziemy chcieli zrealizować jakichś dużych 

inwestycji. I to też będę prosił Państwa, żebyśmy się zastanowili, co ewentualnie chcielibyśmy 

tutaj w czasie tej kadencji jeszcze, żebyśmy po prostu, żebyśmy mogli to zrobić.  

Na co chciałem zwrócić też uwagę, oprócz tego, że jest praktycznie zerowe zadłużenie, 

bo nie tylko my na to zwracamy uwagę. Ja też brałem teraz udział w rozmowach przy udziale 

Prezesa Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych, w sprawie inwestycji związanych z PUK-em, 

to osoby, zresztą Państwo już też w ubiegłym, no nie. Dwa lata temu, żeście udzielali poręczenia 

dwuletniego, z którego w ogóle nie korzystaliśmy, ale takie poręczenie było wtedy też 

warunkiem, żeby PUK zaciągnął pożyczkę, to wszyscy, którzy po prostu badają tą całą sytuację 

związaną z naszą sytuacją, mówią, że my jesteśmy bardzo dobrym samorządem w komfortowej 

sytuacji, gdzie nie mamy żadnego zadłużenia i to wróży nam dość dobrze na przyszłość.  

To też chciałem jeszcze, żebyście Państwo zwrócili na jedno uwagę, że ten budżet 

pierwszy raz jest budżetem zrównoważonym, który po prostu nie wskazuje tutaj żadnego 

deficytu, tylko to, co jest. To Pani Skarbnik starała się. Być może rzeczywiście są takie 

dziedziny, tak jak Pan radny Napiórski powiedział, że nie ma zwiększenia w takich dziedzinach 

jak kultura czy sport, ale też proszę zwrócić uwagę to, co najbardziej nas obciąża. Nie dlatego, 

że to jest, że to ja mówię to z jakimiś wyrzutami i tak dalej. To jest oświata, która ciągle rośnie 

i ciągle coraz więcej pieniędzy musimy wydawać, bo można zobaczyć progres taki, który po 

prostu wskazuje, że ona co roku po 5, po 10% jeżeli porównujemy ubiegłoroczny rok do 

nadchodzącego, to cały czas te koszty rosną. To jest 41 milionów, to proszę Państwa, to jest 

może nie pół, połowa, ale prawie połowa budżetu. Później opieka społeczna i rodzina, to jest 

ponad dwadzieścia kilka milionów. To co, jeszcze na co chciałem zwrócić uwagę, to rodziny 

zastępcze, gdzie my prawie po półtora miliona wydajemy, jeżeli chodzi o rodziny zastępcze i 

DPS-y, czyli Domy Opieki Społecznej dla osób starszych.  
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To są kolosalne pieniądze, które też musimy po prostu, tak jak Pani, Pani Skarbnik wspominała 

o wydatkach bieżących, musimy to też wszystko uwzględnić. Także jeszcze raz, bo Pani 

Skarbnik przedstawiła. Ja jeszcze chciałbym bardzo prosić o to, żebyście Państwo rzeczywiście 

się nad tym pochylili z pełną odpowiedzialnością i żebyście ten budżet przyjęli w takiej formie, 

w jakiej jest, a później będziemy i tak nad nim pracować, bo dla nas jako organu wykonawczego 

jest to po prostu bardzo ważne, żeby po prostu, żeby mieć już pewien, pewien zarys, pewien 

pogląd, co możemy, a czego nie możemy.  

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski -  zamknął dyskusję dotyczącą uchwalenia 

budżetu miasta Lipna na 2025 rok i zarządził głosowania. 

 

Ad. pkt. 3-e 

 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miasta Lipna na 2025 r. 

 

Głosowano projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miasta Lipna na 2025 r. 

Wyniki głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miasta 

Lipna na 2025 r..  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska 

Wiesława, Spisz Małgorzata, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Rykowski Marcin 

 

Rada 14 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR IX/51/2024 

jak w załączniku nr 9 

 

Ad. pkt. 3-f 

 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 

Lipna na lata 2025–2028 

 

Głosowano projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasta Lipna na lata 2025–2028. 
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Wyniki głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2025–2028. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska 

Wiesława, Spisz Małgorzata, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Rykowski Marcin 

 

Rada 14 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR IX/52/2024 

jak w załączniku nr 10 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Wielkie gratulacje i dla Pani Skarbnik, dla 

Pana Burmistrza, dla wszystkich pracowników, którzy pracowali nad tym budżetem. [oklaski]. 

 

Paweł Banasik - Burmistrz Miasta Lipna – Ja bardzo chciałem jeszcze podziękować, bo 

chciałem też dyrektorom jednostek, którzy rzeczywiście, to nie jest jeszcze sesja absolutoryjna, 

jeżeli chodzi o wykonanie budżetu, ale też apeluję. Mówię no, apeluję o to, żebyście 

rzeczywiście z pełną odpowiedzialnością też pracowali nad tym budżetem, który otrzymacie i 

tak dalej. Jeżeli będzie na cokolwiek, będzie brakowało, to będziemy się zastanawiać, żeby 

rzeczywiście tutaj te braki, żeby w jakiś sposób tutaj skompensować i Państwu później 

ewentualnie przekazać.  

 

Radny Grzegorz Koszka - Już niezwiązane z budżetem, ale z tym co się dzieje u nas na Placu 

Dekerta. Są takie dwie posesje, które na pewno każdemu z nas po prostu nie dają spokoju, a 

więc posesja po drugiej stronie 22 i ta obok nas. Miasto będzie w przyszłym roku wykonywało 

działania w zakresie termomodernizacji, ale też nie obejmie tutaj tej części obok, sąsiedniej, a 

tam wiadomo jak to wygląda i to dalej postępuje. Nie wiem czy nie należałoby apelować o 

rozsądek do właścicieli. Część właścicieli jest tutaj z Lipna. Niech wpłyną na swoje rodziny, 

żeby w końcu uporać się z tym budynkiem obok nas, bo to szpeci, wstyd dla miasta, 

jakiejkolwiek uroczystości. Dobrze, że jest ten baner, ale pytanie jak to długo wytrzyma, czy 

zaczyna się rozsypywać to wszystko. Tak samo jak w tej kamienicy pod numerem 22. 

 

Paweł Banasik - Burmistrz Miasta Lipna – Zmienimy teraz baner z Czystego Powietrza na 

Ciepłe Mieszkanie, ale ja przepraszam, że tak śmiesznie to podkreśliłem. Ja powiem tak, 

rzeczywiście są osoby, którym bardzo zależy. Są tutaj współwłaścicielami. Ja rozmawiałem z 

tą panią, która można powiedzieć wzięła się za ten problem już od kilku lat, no ale żeby 

rzeczywiście, żeby tą sprawę w jakiś sposób pozytywnie załatwić. I myślę, że część tych osób, 
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które się po prostu w to zaangażowały, że im bardzo zależy na tym, żeby to załatwić, ale 

czasami jest tak, że po prostu pozostali spadkobiercy czasami stawiają takie warunki, takie, bo 

myślą, że jeżeli to jest kamienica obok ratusza w mieście Lipnie, to ona ma cenę bardzo 

podobną do nieruchomości w jakimś dużym mieście i tak dalej.  Zresztą, żeby zawiesić ten 

baner tutaj na tej posesji, to też musiałem mieć zgodę tych osób, które po prostu zawiadują tym 

i są właścicielami. No i oni zdają sobie z tego sprawę, że im dłużej, tym w bardziej opłakanym 

stanem jest ta kamienica.  Ona raz, że nie przynosi nam żadnego uroku, bo to była też taka 

decyzja, żeby jednak zasłonić to, bo troszkę lepiej wygląda, ale nie tak jak powinno.  

Jeżeli chodzi o tą drugą kamienicę, no będziemy też, była taka możliwość 

dofinansowania z Banku Gospodarki Krajowej takich nieruchomości właśnie na modernizację 

i tak dalej. Będziemy czynili starania, żeby to też doprowadzić do dobrego rozwiązania. Teraz 

to, o co dzisiaj żeśmy Państwa prosili, to też tak niespodziewanie, bo staliśmy się 

spadkobiercami takimi zmuszeni do tego, żebyśmy przejęli po prostu wierzytelności, 

wierzycieli tych, którzy tam się domagali spłaty. Wszyscy potencjalni spadkobiercy się zrzekli 

ze względu na długi, które tam zaistniały. No my jako gmina byliśmy zobowiązani, stąd taka 

decyzja, żeby jednak kupić całość już, bo będziemy też, troszeczkę nam to rozwiąże problem, 

bo mamy dwóch takich pilnych lokatorów, których musimy ze względu na postępujące prace, 

musimy ich po prostu przesiedlić i stąd taka decyzja też, że dokonamy zakupu tego. Stąd ta 

dzisiejsza uchwała pozwalająca na zakup tej nieruchomości.  

 

Radna Anna Domeradzka - Sprawa na 3 Maja. Kamienica też. Tam dach leci. To jest ta, jak 

jedziemy od mostu po prawo za skrzyżowaniem. Ja tam ostatnio przechodząc patrzę, że tam 

jest dziura, dach po prostu się zarywa. Niech tylko, ja nie wiem czyja to jest posesja, bo tam już 

nikt nie mieszka od dłuższego czasu, ale zagrożenie stanowi. 

 

Paweł Banasik - Burmistrz Miasta Lipna – No to jest kolejna nieruchomość, która, rzeczywiście 

tych nieruchomości w mieście Lipnie jest kilka teraz troszeczkę nieruchomości. Nie wiem czy 

sprawy spadkowe zostały uregulowane, bo było na ulicy 22 Stycznia. Tam też się już zaczęły 

takie troszeczkę, jeżeli chodzi o porządek. Ale tych nieruchomości tutaj na 3 Maja, co Pani 

radna mówi, to rzeczywiście my, żeśmy zwracali się do spadkobierców. Oni tak szczerze 

mówiąc nie reagują na to i trudno. Najgorsze to jest to, że przepisy nam zabraniają, żeby 

cokolwiek, bo jeżeli na kilkakrotne wzywanie mieszkańców na przykład, którzy są 

właścicielami i są odpowiedzialni za to, kilkakrotne wezwanie, jakby było bezskuteczne i 

moglibyśmy coś w tym momencie robić, no to na pewno byśmy to robili, a uroku to na pewno 

nie przynosi tutaj. 

 

Radna Anna Domeradzka - To jest taki właśnie problem, ale jakie tam jest zadłużenie 

mieszkańców tej posesji, bo wtedy można... [niesłyszalne]. 

 

Paweł Banasik - Burmistrz Miasta Lipna – Ale to jest prywatna posesja, tam... [niesłyszalne]. 

No tu akurat musiałbym sprawdzić, bo nie będę, nie chcę strzelać, żeby po prostu... 
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Radna Anna Domeradzka - To stanowi zagrożenie. Ja ostatnio szłam i tam jest, jak spojrzałam 

z drugiej strony ulicy, że tam dach leci, a przyjdzie jakaś nie daj Boże wichura, no to, to będzie 

fruwało po mieście.  

 

Radna Małgorzata Bonowicz - Jeszcze raz wybiegłam przed startem, ale chciałabym Panie 

inżynierze odpowiedź. Nie będę ponawiać, już wiadomo o co chodzi. 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński - Tak jak mówiłem będziemy na pewno tym się 

zajmowali. Tutaj pewnie w pierwszym kwartale wtedy jak będziemy, jeżeli chodzi o zieleń, to 

rozdysponowywali ten nasz fundusz z ochrony środowiska. Wtedy tam podziałamy coś takiego, 

żeby tą część przy parkingu oraz tam przy tych blokach tak jak wcześniej rozmawialiśmy, chyba 

bodajże wiosną w tym roku zaczniemy tam coś zagospodarowywać. Ale to tak razem wspólnie 

pewnie, tak na spokojnie już w pierwszym, pod koniec pierwszego kwartału. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Ja mam pytanie jeszcze, nie wiem, czy do Pana inżyniera, czy do 

przedstawiciela PUK-u, bo od 1 stycznia wchodzi ustawa chyba o nowej segregacji śmieci. Z 

tego, co dostałem ja i pewnie wszyscy mieszkańcy rozpiskę na nowy rok odnośnie odbioru 

śmieci różnych, tam nie ma wzmianki na ten temat. Mógłbym się czegoś dowiedzieć w związku 

z tym? Chodzi o te dodatkowe ubrania, buty i tym podobne. Czy to jeszcze nas nie obowiązuje, 

czy to… 

 

Mariusz Prądzyński - Zastępca Prezesa Zarządu Spółki PUK Sp. z o.o. w Lipnie - Ja powiem 

tak, to obowiązuje oczywiście, ale to jest, jak wiemy nie będzie oddzielnego kosza, bo nie 

będzie. I to trzeba będzie na PSZOK zawieść, tak, wszystko Czyli to nie będzie można do kosza 

wyrzucić, ani do zmieszanych, ani do plastików, czyli to jakby nie pozostawia… My nic nie 

zostawiamy, tak?  Dlatego nie ma informacji, że będzie oddzielny kosz. Nie wiem, czy 

informacja nie pojawiła się może o tym, to najwyżej to dodamy takie informacje, jak ludzie nie 

wiedzą o tym. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Chodziło, żeby ludzie nieświadomie nie wrzucali do zmieszanych 

i żeby… informacje… 

Mariusz Prądzyński - Zastępca Prezesa Zarządu Spółki PUK Sp. z o.o. w Lipnie - Z tego co 

wiem, to chyba to, to już od jakiegoś czasu to obowiązuje. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Tak, ale jak nie było ustawowo odgórnie, no to… 

 

Mariusz Prądzyński - Zastępca Prezesa Zarządu Spółki PUK Sp. z o.o. w Lipnie - Jakieś 

pisemka dostaną Państwo, żeby ewentualnie przypomnieć. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Nie trzeba jakoś indywidualnie, bo to wiadomo, że jakieś koszta 

generuje. Tylko żeby, dlatego też chciałem o tym powiedzieć, no na sesji jak o tym powiemy, 

to też do wielu mieszkańców to dotrze, prawda?  Za wrzucanie butów, ubrań i tego typu rzeczy 

do zmieszanych grożą kary i to dość wysokie z tego co czytałem, także apel. 
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Mariusz Prądzyński - Zastępca Prezesa Zarządu Spółki PUK Sp. z o.o. w Lipnie - Ale tak jak 

obserwujemy, nie było z tym, akurat nie było z tym problemów powiem na razie, do tej pory. 

 

Paweł Banasik - Burmistrz Miasta Lipna – Pewnie nie było problemów i nie będziemy od razu 

karać tutaj mieszkańców miasta Lipna. Zastosujemy pewnie jakiś, zobaczymy jaka będzie skala 

tego, bo do tej pory część rozwiązywały te pojemniki, które stały takie do odzieży i tak dalej. 

Chociaż my wiele razy do nich, żeśmy monitorowali. Monitorowaliśmy w ogóle całą sytuację 

i później były monity nasze do właścicieli tych pojemników, bo one rzeczywiście były w ten 

sposób obsługiwane w bardzo, bardzo odległym terminach i bardzo często były przewracane, 

były wysypywane i tak dalej. Nie przynosiły tutaj akurat też jakiegoś uroku naszemu 

miasteczku. 

 

Radny Grzegorz Koszka - Ja jeszcze tylko jedną rzecz, bo akurat tu kolega zaapelował rzecz. 

Ja też chciałem zaapelować i prosić Pana Burmistrza, Pana Wiceburmistrza, w szczególności i 

miasto tak jak większość jednostek samorządowych w kraju jest na etapie sporządzania 

miejscowego planu ogólnego. I to taka moja gorąca prośba o zwiększenie informacji na ten 

temat, bo jest to rzecz istotna, a potem ludzie będą mieli pretensje. W prawdzie na terenie miasta 

tych obszarów nie ma za wiele, aczkolwiek bardzo bym prosił o zwrócenie szczególnej uwagi 

na informacje na ten temat. 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński - Tak, teraz będziemy mieli to przedstawiane przez 

urbanistę, w jaki sposób chce podzielić i ten. Dopiero jak będą jakieś takie konkretne rzeczy, 

co w którym miejscu, wtedy będziemy dalej przedstawiać. Na początku było tak jak wiadomo 

zbieranie wniosków, teraz to wszystko obrabiają. To już jest praktycznie wykonane, czyli tutaj 

jak te strefy będą podzielone, w jaki sposób, także sukcesywnie będą informowani. To 

wiadomo, że na to mamy cały rok jeszcze i nie zawsze ta informacja będzie się pojawiała tak, 

że jest jakby tam coś się dzieje, no po prostu, no jakiś etap muszą zrobić i dopiero po tym etapie, 

który będzie jakby wykonany, czyli to, co wychodzi. Bo to jest problem z tym, że tam normy 

są takie dziwne, że nie wszędzie wyjdzie to, co kto chce. Żeby na przykład to, co będzie chciał 

coś tam sobie  postawić, czy jak w inny sposób zagospodarować teren. Ale myślę, że to niedługo 

się pojawi taka wstępna analiza tego wszystkiego, co tutaj mieszkańcy w mieście chcieli. 

 

Paweł Banasik - Burmistrz Miasta Lipna – Ten pierwszy etap to mieliśmy już za sobą, bo 

konsultacje tutaj się odbywały i mieszkańcy brali. I powiem szczerze, że takie było, no nie 

mogę powiedzieć, że jakiś było ogromne zainteresowanie, szał. Ale dużo, dużo mieszkańców 

tutaj się zgłaszało i swoje uwagi takie nanosili, tak jak powiedział mój zastępca, że no nie 

wszystkie będziemy mogli te wnioski, ten koncert życzeń rzeczywiście taki spełnić i żeby 

wszyscy byli zadowoleni. Ale myślę, że większość będzie na pewno zadowolona. 

 

Radna Wiesława Tyfczyńska - Tak ładnie odpowiedział koleżance radnej wspólnie zrobimy. A 

ja, już minęło lato, jesień, zima zaczyna się, a ja słupków jak nie mam, tak nie mam. Dwa słupki 

przy boisku. Czyli tak wspólnie na wiosnę mogę liczyć. 
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Paweł Banasik - Burmistrz Miasta Lipna – To może tak jak z tymi zwalniaczami.  

Powiedziałem, że na początku roku zrobimy taką listę, co Państwo będą mieli okazję zgłosić. 

To może te słupki też tak zróbmy. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski -  Szanowni Państwo, z tego względu, że to 

ostatnie godziny roku 2024, wszystkim Państwu i mieszkańcom miasta Lipna chcielibyśmy 

złożyć wszystkiego dobrego w nowym roku. Dużo zdrówka. Do siego roku.  

 

Ad. pkt. 4 

 

Zamknięcie obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - stwierdził wyczerpanie porządku i dokonał 

zamknięcia sesji słowami : „Zamykam obrady IX Sesji Rady Miejskiej w Lipnie”. 

 

Protokół sporządził: 


